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Inductive thinking skills included in the content of engineering topics for grades 7 and 8 in Gaza 

Abstract: 
This study aimed  to determine the brainstorming  skills which is involved in Engineering topics for the high 

elementary grade, And to know the availability of such skills in engineering topics' content. The sample of this 

study  included of engineering topics' content  in the mathematics books that are scheduled for students for the 

year 2018-2019. It contains of forth studying units included in forth established books separated  on the two 

studying semesters. Descriptive analytical approach has been applied and also a list of thinking stills has been 

applied prepared by the two researchers and Content Analysis Tool through the prepared menu.     

This approach contains both; the  imagining induction and the concluding induction. Honesty and Consistency 

procedures of the tool were approved by researchers. This study has been reached to these results: 

The skills that promote the brainstorming stills are available In targeted engineering topics and it is separated in an 

acceptable way. The imagining induction has been obtained a percentage of (74.33%) of the final total for both 

inductive thoughts, while the concluding induction skills has been obtained a percentage of (25.66 %)in the 

analysis of the established engineering topics for grade seventh and eighth together.According to the study results 

that have been reached, both researchers recommending the following: Developing Mathematics curricula in 

Palestine So that brainstorming skills are promoted in general, and the concluding  induction stills in particular 
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 المنخص:
هدفث هذٍ امدراشة إمى جحدىد وهارات امحفكير الاشحدلامي المحضىٌة في ووضوعات امهٌدشة  منطفيي امصاةع هامذاوي الأشاشي، 
هإمى وعرفة ودى جوافر هذٍ المهارات في وححوى ووضوعات امهٌدشة، هاشحىنث عيٌة امدراشة على وححوى ووضوعات امهٌدشة 

هحدات دراشية وحضىٌة في أرةع كحب وقررة ووزعة  4م هجكوًث وي 2018/2019امطنتة في امعام  في كحب امرىاضيات المقررة على
المٌهر اموضفي امححنيني، هكذمك جه اشحخدام  قائىة وهارات امحفكير الاشحدلامي  على امفطنيي امدراشييي. هقد اشحخدم امتاحذيي

عدة هجضىٌث أداة جحنيل المححوى على وهارجي الاشحدلال الاشحقرائي وي إعداد امتاحذيي هأداة جحنيل المححوى في ضوء امقائىة الم
هالاشحدلال الاشحٌحازي. هقد أجه امتاحذيي إزراءات امطدق هامذتات ملأداة. هقد جوضنث امدراشة إمى أن: المهارات امحي جعزز وهارات 

كذمك جحوزع ةشكل وقتول، فقد حطنث وهارة امحفكير الاشحدلامي جحوفر ةشكل زيد في وححوى ووضوعات امهٌدشة المصحهدفة، ه
( وي المسىوع امعام لمهارجي امحفكير الاشحدلامي، في حيي حطنث وهارة الاشحدلال 74.33الاشحدلال الاشحقرائي على ًصتة )%

 %(. في جحنيل ووضوعات امهٌدشة المقررة مطفيي امصاةع هامذاوي وعاً. 25.66الاشحٌحازي على ًصتة )
 امحي جىخضث عٌها امدراشة، فإن امتاحذيي ىوضيان ةامحامي:في ضوء امٌحائر 

إدراء وٌاهر امرىاضيات في فنصطيي، ةحيخ ىحه جعزىز وهارات امحفكير الاشحدلامي ةشكل عام هوهارة الاشحدلال الاشحٌحازي ةشكل 
 .خاص
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